



DEEL 2: DE INKOMENSGARANTIE VOOR OUDEREN

HOOFDSTUK I: HET GEWAARBORGD INKOMEN VOOR OUDEREN.....	79
A. EVOLUTIE VAN HET BASISBEDRAG	79
1. Het basisbedrag gekoppeld aan index 114,20 (basis 1966)	79
2. Het basisbedrag gekoppeld aan index 103,14 (basis 1996)	80
B. EVOLUTIE VAN HET TOEGEKENDE VOORDEEL	81
HOOFDSTUK 2: DE INKOMENSGARANTIE VOOR OUDEREN.....	85
A. EVOLUTIE VAN HET BASISBEDRAG	86
B. EVOLUTIE VAN HET TOEGEKENDE VOORDEEL	86
C. DE BEREKENING VAN DE BESTAANSMIDDELEN	88

HOOFDSTUK I: HET GEWAARBORGD INKOMEN VOOR OUDEREN

(wetgeving van toepassing vóór juni 2001)

Op 1 mei 1969 is de wet in werking getreden waarbij een gewaarborgd inkomen voor bejaarden wordt ingesteld voor elke persoon die de normale pensioenleeftijd (65 jaar voor mannen en 60 jaar voor vrouwen) bereikt. Vanaf 01.07.1997 wordt het gewaarborgd inkomen voor mannen en vrouwen verzekerd vanaf 65 jaar (art. 14 van het K.B. van 23.12.1996). Voor de vrouwen zijn er evenwel overgangsmaatregelen voorzien om van 60 jaar naar 65 jaar over te schakelen. De normale pensioenleeftijd bedraagt:

Datum	Minimumleeftijd	
	Mannen	Vrouwen
01.05.1969	65	60
01.07.1997	65	61
01.01.2000	65	62

Het gaat hier om een voordeel dat volledig kosteloos wordt toegekend, in die zin dat geen bijdrage vereist is.

Het basisbedrag wordt toegekend voor zover:

1. De persoonlijke bestaansmiddelen van de aanvrager, eventueel verhoogd met die van zijn/haar partner,
2. Het bedrag van de rust- en overlevingspensioenen of van de aan de belanghebbende toegekende gelijkgestelde voordelen,

Niet hoger liggen dan een vrijgesteld maximumbedrag.

A. EVOLUTIE VAN HET BASISBEDRAG

1. Het basisbedrag gekoppeld aan index 114,20 (basis 1966)

Datum	Basisbedrag (per jaar)		Wetgeving
	Gezin	Alleenstaande	
01.10.1976	1 645,54	1 191,05	K.B. 17.09.1976
01.01.1978	1 744,95	1 256,35	K.B. 22.12.1977
01.01.1980	1 914,70	1 378,56	K.B. 18.08.1980
01.02.1983	2 010,44	1 447,50	K.B. 21.01.1983

01.01.1985	2 050,65	1 476,45	K.B. 10.04.1984
01.01.1986	2 091,65	1 537,36	[K.B. 10.04.1984 K.B. 02.08.1985]
01.01.1987	2 133,50	1 600,13	K.B. 01.09.1986
01.01.1989	2 176,16	1 632,13	K.B. 19.10.1988
01.01.1990	2 219,69	1 664,78	K.B. 12.10.1989
01.01.1991	2 264,09	1 698,07	K.B. 24.10.1990
01.05.1994	2 290,11	1 717,60	K.B. 05.04.1994
01.07.2000	2 397,65	1 798,27	K.B. 14.05.2000

Het basisbedrag is gekoppeld aan de index van de consumptieprijzen. De indexsprongen, voorzien door het koninklijk besluit nr. 281 van 31 maart 1984 en aangevuld bij koninklijk besluit nr. 420 van 18 juli 1986, worden niet toegepast op het gewaarborgd inkomen voor bejaarden.

Het basisbedrag wordt evenwel verhoogd met 431,93 EUR (i = 114,2) ten voordele van mindervaliden die het verhoogd gewaarborgd inkomen reeds genoten vóór 1 januari 1976. Op 1 mei 1994 is dit bedrag opgetrokken naar 436,89 EUR (i = 114,2).

De verhoging wordt toegekend wanneer de aanvrager of zijn echtgenoot een invaliditeitspercentage krijgt toegewezen van minstens 65% onder de voorwaarden inzake medische waardering vastgesteld door de wetgeving betreffende het toekennen van tegemoetkomingen aan de mindervaliden. Deze verhoging kan aan de aanvrager en aan zijn echtgenoot worden toegekend indien ieder van hen aan de gestelde voorwaarden voldoet.

2. Het basisbedrag gekoppeld aan index 103,14 (basis 1996)

Datum	Basisbedrag (per jaar)		Wetgeving
	Gezin	Alleenstaande	
01.01.2002	8 859,32	6 644,61	K.B. 11.12.2001

Het basisbedrag wordt evenwel verhoogd met 1.614,31 EUR (i = 103,14) ten voordele van mindervaliden die het verhoogd gewaarborgd inkomen reeds genoten vóór 1 januari 1976.

B. EVOLUTIE VAN HET TOEGEKENDE VOORDEEL

Zie [pagina's 82 - 84](#)

GEWAARBORGD INKOMEN VOOR BEJAARDEN - BEDRAG ALLEENSTAANDEN

Datum	Index a) B66=100 b) B96=100	Bedrag alleenstaande		Vrijgestelde bedragen van de inkomsten (jaarbedragen)	Vrijgestelde bedragen van de pensioenen (jaarbedragen)
		Gewoon	Verhoogd ¹		
		Jaarbedrag	Jaarbedrag		
01.01.1997	a) 413,66	6 222,03	7 804,65	247,89	Vanaf 01.05.1984 wordt 10% van de pensioenen vrijgesteld (art. 2 KB 10.04.1984)
01.06.1999	421,93	6 346,55	7 960,85	247,89	
01.07.2000	421,93	6 644,61	8 258,92	247,89	
01.09.2000	430,37	6 777,51	8 424,09	247,89	
01.06.2001	438,98	6 913,05	8 592,58	247,89	
01.01.2002	b) 107,30	6 913,05	8 592,58		
01.02.2002	109,45	7 051,26	8 764,37		
01.06.2003	111,64	7 192,13	8 939,46		
01.10.2004	113,87	7 336,31	9 118,67		
01.08.2005	116,15	7 483,16	9 301,20		
01.10.2006	118,47	7 632,66	9 487,02		
01.01.2008	120,84	7 785,49	9 676,98		
01.05.2008	123,26	7 940,97	9 870,23		
01.09.2008	125,73	8 099,78	10 067,62		
01.09.2010	128,24	8 261,91	10 269,14		
01.05.2011	130,80	8 426,69	10 473,96		
01.02.2012	133,42	8 595,47	10 683,74		
01.12.2012	136,09	8 767,56	10 897,64		
01.09.2015 (1)	136,09	8 942,91	11 115,59		
01.06.2016	138,81	9 121,84	11 337,99		
01.06.2017	141,59	9 304,15	11 564,59		
01.09.2017 (2)	141,59	9 387,89	11 668,68		
01.09.2018	144,42	9 575,94	11 901,58		
01.07.2019 (3)	144,42	9 603,99	11 937,29		
01.01.2020 (4)	144,42	9 690,17	12 044,40		
01.03.2020	147,31	9 883,94	12 285,25		
01.01.2021 (5)	147,31	10 138,95	12 602,21		
01.07.2021 (6)	147,31	10 341,73	12 854,26		
01.09.2021	150,26	10 548,83	13 111,67		
01.01.2022 (7)	153,27	11 037,14	13 718,61		
01.03.2022	156,34	11 258,49	13 993,74		
01.05.2022	159,47	11 483,56	14 273,49		
01.08.2022	162,66	11 713,08	14 558,78		
01.11.2022	165,91	11 947,06	14 849,61		
01.12.2022	169,23	12 186,24	15 146,89		
01.01.2023 (8)	169,23	12 500,64	15 537,68		
01.07.2023 (9)	169,23	12 750,66	15 848,44		
01.11.2023	172,61	13 005,57	16 165,28		
01.05.2024	176,06	13 265,93	16 488,90		
01.02.2025	179,58	13 530,96	16 818,31		
01.03.2026	183,17	13 801,42	17 154,48		

¹ Gerechtigde tenminste 65% invalide

GEWAARBORGD INKOMEN VOOR BEJAARDEN - BEDRAG GEZIN

Datum	Index a) B66=100 b) B96=100	Bedrag gezin			Vrijgestelde bedragen van de inkomsten (jaarbedragen)	Vrijgestelde bedragen van de pensioenen (jaarbedragen)
		Gewoon	Verhoogd ²	Verhoogd ³		
		Jaarbedrag	Jaarbedrag	Jaarbedrag		
01.01.1997	a) 413,66	8 295,93	9 878,56	11 461,18	309,87	Vanaf 01.05.1984 wordt 10% van de pensioenen vrijgesteld. (Art. 2 KB 10.04.1984)
01.06.1999	421,93	8 461,97	10 076,28	11 690,58	309,87	
01.07.2000	421,93	8 859,32	10 473,63	12 087,93	309,87	
01.09.2000	430,37	9 036,51	10 683,10	12 329,68	309,87	
01.06.2001	438,98	9 217,24	10 896,77	12 576,30	309,87	
01.01.2002	b) 107,30	9 217,24	10 896,77	12 576,30		
01.02.2002	109,45	9 401,51	11 114,62	12 827,73		
01.06.2003	111,64	9 589,33	11 336,66	13 083,99		
01.10.2004	113,87	9 781,58	11 563,94	13 346,30		
01.08.2005	116,15	9 977,37	11 795,41	13 613,45		
01.10.2006	118,47	10 176,70	12 031,06	13 885,42		
01.01.2008	120,84	10 380,47	12 271,96	14 163,45		
01.05.2008	123,26	10 587,77	12 517,03	14 446,29		
01.09.2008	125,73	10 799,51	12 767,35	14 735,19		
01.09.2010	128,24	11 015,68	13 022,91	15 030,14		
01.05.2011	130,80	11 235,39	13 282,66	15 329,93		
01.02.2012	133,42	11 460,42	13 548,69	15 636,96		
01.12.2012	136,09	11 689,87	13 819,95	15 950,03		
01.09.2015 (1)	136,09	11 923,67	14 096,35	16 269,03		
01.06.2016	138,81	12 162,24	14 378,39	16 594,54		
01.06.2017	141,59	12 405,31	14 665,75	16 926,19		
01.09.2017 (2)	141,59	12 516,96	14 797,75	17 078,54		
01.09.2018	144,42	12 766,79	15 093,11	17 419,43		
01.07.2019 (3)	144,42	12 805,09	15 138,39	17 471,69		
01.01.2020 (4)	144,42	12 919,99	15 274,22	17 628,45		
01.03.2020	147,31	13 178,36	15 579,67	17 980,98		
01.01.2021 (5)	147,31	13 518,36	15 981,62	18 444,88		
01.07.2021 (6)	147,31	13 788,72	16 301,25	18 813,78		
01.09.2021	150,26	14 064,85	16 627,69	19 190,53		
01.01.2022 (7)	153,27	14 715,91	17 397,38	20 078,85		
01.03.2022	156,34	15 011,05	17 746,30	20 481,55		
01.05.2022	159,47	15 311,13	18 101,06	20 890,99		
01.08.2022	162,66	15 617,15	18 462,85	21 308,55		
01.11.2022	165,91	15 929,12	18 831,67	21 734,22		
01.12.2022	169,23	16 248,02	19 208,67	22 169,32		
01.01.2023 (8)	169,23	16 667,22	19 704,26	22 741,30		
01.07.2023 (9)	169,23	17 000,56	20 098,34	23 196,12		
01.11.2023	172,61	17 340,45	20 500,17	23 659,88		
01.05.2024	176,06	17 687,59	20 910,56	24 133,53		
01.02.2025	179,58	18 040,95	21 328,30	24 615,65		
01.03.2026	183,17	18 401,56	21 754,62	25 107,68		

(1) Op 01.09.2015 extra verhoging van 2% buiten index

(2) Op 01.09.2017 extra verhoging van 0,9% buiten index

(3) Op 01.07.2019 extra verhoging van 0,3% buiten index

² Gerechtigde of zijn/haar partner tenminste 65% invalide

³ Gerechtigde en zijn/haar partner tenminste 65% invalide

- (4) Op 01.01.2020 extra verhoging van 0,8973% buiten index
- (5) Op 01.01.2021 verhoging van 2,58% buiten index
- (6) Op 01.07.2021 verhoging van 2% buiten index
- (7) Op 01.01.2022 extra verhoging van 2,58% buiten index
- (8) Op 01.01.2023 verhoging van 2,58% buiten index
- (9) Op 01.07.2023 verhoging van 2% buiten index

HOOFDSTUK 2: DE INKOMENSGARANTIE VOOR OUDEREN

De wet van 22 maart 2001 waarborgt een inkomensgarantie aan de personen die de pensioenleeftijd bereikt hebben. Volgende overgangsmaatregel wordt toegepast:

Datum	Minimumleeftijd	
	Mannen	Vrouwen
01.06.2001	62	62
01.01.2003	63	63
01.01.2006	64	64
01.01.2009	65	65
01.01.2025	66	66

Het recht op de inkomensgarantie wordt **geïndividualiseerd**.

Van zodra meerdere personen dezelfde hoofdverblijfplaats delen, kunnen zij allen aanspraak maken op een individuele inkomensgarantie, mits zij aan de leeftijdsvoorwaarde voldoen.

Bij samenwoning zal rekening gehouden worden met bestaansmiddelen van alle personen die dezelfde hoofdverblijfplaats delen om het recht op de inkomensgarantie te bepalen en zal, ongeacht de persoonlijke inbreng van de aanvragen in het vermogen, de totaliteit van het vermogen door het aantal personen worden gedeeld om op het toekenbaar basisbedrag in mindering te worden gebracht.

De volgende personen worden niet geacht dezelfde hoofdplaats te delen met de aanvrager:

- 1) De minderjarige kinderen;
- 2) De meerderjarige kinderen waarvoor kinderbijslag genoten wordt;
- 3) De personen die in hetzelfde rusthuis of hetzelfde rust- en verzorgingstehuis of psychiatrisch verzorgingstehuis als de aanvrager zijn opgenomen.

Gerechtigden die in een rusthuis, een rust- en verzorgingstehuis of een psychiatrische instelling worden geplaatst, kunnen aanspraak maken op een met 50% verhoogd basisbedrag voor alleenstaanden.

A. EVOLUTIE VAN HET BASISBEDRAG

Het basisbedrag is gekoppeld aan index 103,14 (B96 = 100) en evolueert in overeenstemming met de bepalingen van de wet van 2 augustus 1971.

Het basisbedrag op 1 april 2003 wordt telkens verhoogd met 120€ (index 111,64) op 1 september 2004 en 1 december 2005. Op 1 december 2006 en 1 december 2007 worden onderstaande globale basisbedragen van toepassing.

Datum	Basisbedrag (index 103,14)	Verhogingen t.o.v. het basisbedrag (index 111,64)	Wetgeving
01.01.2002	4 500,00		W. van 22.03.2001, art. 6, §1 / KB van 11.12.2001, art. 12
01.04.2003	4 653,00		K.B. van 9 maart 2003, art. 1
01.09.2004	4 653,00	1 x 120,00	K.B. van 18 juni 2004, art. 1
01.12.2005	4 653,00	2 x 120,00	"
01.12.2006	5 539,87		K.B. van 10 november 2006, art. 2
01.12.2007	5 650,74		"
01.07.2008	5 763,75		K.B. van 17 juni 2008, art. 1
01.10.2008	5 813,96		K.B. van 18 september 2008, art. 1
01.06.2009	5 860,47		K.B. van 16 februari 2009, art. 1, 1°
01.01.2010	5 895,63		K.B. van 16 februari 2009, art. 1, 2°
01.09.2011	6 013,54		K.B. van 21 juni 2011, art. 1
01.09.2013	6 133,81		K.B. van 30 augustus 2013, art. 1
01.09.2015	6 256,49		K.B. van 23 augustus 2015, art. 1
01.09.2017	6 312,80		K.B. van 21 juli 2017, art.11
01.07.2018	6 389,72		K.B. van 17 juni 2018, art.1
01.07.2019	6 408,89		K.B. van 17 mei 2019, art.7, 1°
01.01.2020	6 466,40		K.B. van 17 mei 2019, art.7, 2°
01.01.2021	6 633,23		K.B. van 20 december 2020, art.1, 1°
01.07.2021	6 765,89		K.B. van 6 augustus 2021, art 8, 1°
01.01.2022	6 940,45		K.B. van 6 augustus 2021, art 8, 2°
01.01.2023	7 119,75		K.B. van 6 augustus 2021, art 8, 1°
01.07.2023	7 261,90		K.B. van 7 april 2023, art.8, 1°

B. EVOLUTIE VAN HET TOEGEKENDE VOORDEEL

Zie [pagina 87](#)

Datum	Index a) B66=100 b) B96=100	Basisbedrag	Basisbedrag x 1,5	Vrijgestelde inkomsten (jaarbedragen)		Vrijgestelde pensioenen
				voor basisbedrag	voor basisbedrag x 1,5	
01.06.2001	a) 430,37	4 590,00	6 885,00	625,00	1 000,00	10% van de pensioenen wordt vrijgesteld
	438,98	4 681,80	7 022,70	625,00	1 000,00	
01.01.2002	b) 107,30	4 681,80	7 022,70	625,00	1 000,00	
01.02.2002	109,45	4 775,40	7 163,10	625,00	1 000,00	
01.04.2003	109,45	4 937,76	7 406,65	625,00	1 000,00	
01.06.2003	111,64	5 036,41	7 554,62	625,00	1 000,00	
01.09.2004	111,64	5 156,41	7 734,62	625,00	1 000,00	
01.10.2004	113,87	5 259,78	7 889,67	625,00	1 000,00	
01.08.2005	116,15	5 365,06	8 047,59	625,00	1 000,00	
01.12.2005	116,15	5 489,91	8 234,87	625,00	1 000,00	
01.10.2006	118,47	5 599,59	8 399,39	625,00	1 000,00	
01.12.2006	118,47	6 363,65	9 545,48	625,00	1 000,00	
01.12.2007	118,47	6 491,01	9 736,52	625,00	1 000,00	
01.01.2008	120,84	6 620,97	9 931,46	625,00	1 000,00	
01.05.2008	123,26	6 753,20	10 129,80	625,00	1 000,00	
01.07.2008	123,26	6 888,26	10 332,39	625,00	1 000,00	
01.09.2008	125,73	7 026,01	10 539,02	625,00	1 000,00	
01.10.2008	125,73	7 087,22	10 630,83	625,00	1 000,00	
01.06.2009	125,73	7 143,91	10 715,87	625,00	1 000,00	
01.01.2010	125,73	7 186,77	10 780,16	625,00	1 000,00	
01.09.2010	128,24	7 330,63	10 995,94	625,00	1 000,00	
01.05.2011	130,80	7 476,84	11 215,26	625,00	1 000,00	
01.09.2011	130,80	7 626,37	11 439,56	625,00	1 000,00	
01.02.2012	133,42	7 779,12	11 668,68	625,00	1 000,00	
01.12.2012	136,09	7 934,87	11 902,31	625,00	1 000,00	
01.09.2013	136,09	8 093,56	12 140,34	625,00	1 000,00	
01.09.2015	136,09	8 255,44	12 383,16	625,00	1 000,00	
01.06.2016	138,81	8 420,61	12 630,92	625,00	1 000,00	
01.06.2017	141,59	8 588,91	12 883,37	625,00	1 000,00	
01.09.2017	141,59	8 666,21	12 999,32	625,00	1 000,00	
01.07.2018	141,59	8 771,81	13 157,72	625,00	1 000,00	
01.09.2018	144,42	8 946,89	13 420,34	625,00	1 000,00	
01.07.2019	144,42	8 973,73	13 460,60	625,00	1 000,00	
01.01.2020	144,42	9 054,25	13 581,38	625,00	1 000,00	
01.03.2020	147,31	9 235,31	13 852,97	625,00	1 000,00	
01.01.2021	147,31	9 473,58	14 210,37	625,00	1 000,00	
01.07.2021	147,31	9 663,04	14 494,56	625,00	1 000,00	
01.09.2021	150,26	9 856,55	14 784,83	625,00	1 000,00	
01.01.2022	153,27	10 312,81	15 469,22	625,00	1 000,00	
01.03.2022	156,34	10 519,64	15 779,46	625,00	1 000,00	
01.05.2022	159,47	10 729,94	16 094,91	625,00	1 000,00	
01.08.2022	162,66	10 944,40	16 416,60	625,00	1 000,00	
01.11.2022	165,91	11 163,02	16 744,53	625,00	1 000,00	
01.12.2022	169,23	11 386,50	17 079,75	625,00	1 000,00	
01.01.2023	169,23	11 680,66	17 520,99	625,00	1 000,00	
01.07.2023	169,23	11 913,87	17 870,81	625,00	1 000,00	
01.11.2023	172,61	12 152,06	18 228,10	625,00	1 000,00	
01.05.2024	176,06	12 395,34	18 593,01	625,00	1 000,00	
01.02.2025	179,58	12 642,97	18 964,46	625,00	1 000,00	
01.03.2026	183,17	12 895,68	19 343,52	625,00	1 000,00	

C. DE BEREKENING VAN DE BESTAANSMIDDELEN

De inkomensgarantie kan enkel worden toegekend na onderzoek van de bestaansmiddelen en van de pensioenen, waarbij alle bestaansmiddelen en pensioenen waarover de betrokkene en/of de personen waarmee hij dezelfde hoofdverblijfplaats deelt beschikken in aanmerking worden genomen.

1. Volledig vrijgestelde inkomsten

Bij het berekenen van de bestaansmiddelen, zowel voor de aanvrager als voor de personen met wie hij dezelfde hoofdverblijfplaats deelt, wordt geen rekening gehouden met:

- De gezinsbijslag toegekend krachtens een Belgische regeling
- De uitkeringen die verband houden met openbare of private bijstand
- De onderhoudsgelden tussen ascendenten en descendenten
- Bepaalde renten
- De tegemoetkomingen aan mindervaliden
- De verwarmingstoelage

2. Gedeeltelijk vrijgestelde inkomsten

Volgende bestaansmiddelen worden slechts gedeeltelijk in aanmerking genomen:

- Het globaal kadastraal inkomen van de bebouwde onroerende goederen (een mindering van 746,68 € + 123,95 € per kind ten laste; saldo wordt vermenigvuldigd met 3)
- Het globaal kadastraal inkomen van de onbebouwde onroerende goederen (**uitsluitend** bezit) (mindering van 29,7 5€; saldo wordt vermenigvuldigd met 3)
- De pensioenen (10% van de voordelen worden vrijgesteld)
- Bij afstand ten bezwarende titel van het enige woonhuis wordt de eerste schijf van 37 200,00 € vrijgesteld (idem voor **enig** onbebouwd onroerend goed)
- De roerende kapitalen en opbrengsten van afstanden (vrijstelling van 6 200,00 €)

3. Algemene vrijstelling

Het bedrag van de inkomensgarantie wordt verminderd met het gedeelte van de bestaansmiddelen dat volgende jaarbedragen overschrijdt:

- 625,00 € (gerechtigde die dezelfde hoofverblijfplaats deelt met een of meerdere personen)
- 1 000,00 € (andere gevallen)